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Συνώνυμες λέγονται οι λέξεις που
έχουν περίπου την ίδια σημασία 

όμορφος – ωραίος

χρήματα – λεφτά

λεπτός – αδύνατος

άσπρος - λευκός

Οι λέξεις που έχουν αντίθετη σημασία
λέγονται αντίθετα ή αντώνυμα

μεγάλο – μικρό

κλαίω – γελάω

άδειο – γεμάτο

άσπρο - μαύρο



Ασκήσεις:

1) Αντιστοιχίζω τις συνώνυμες λέξεις (με βοηθούν τα χρώματα):

άσπρο                              εργασία

καράβι                              ωραίος

δουλειά                             λευκό

βλέπω                               αέρας

όμορφος                           αδύνατος

άνεμος                              κοιτάζω

θέλω                                 ήσυχος

φρόνιμος                          επιθυμώ

λεπτός                              πλοίο

2) Αντιστοιχίζω τις αντίθετες λέξεις (με βοηθούν τα χρώματα):

ζέστη                          ψηλός

γλυκό                          μίσος

κοντός                        κρύο

όμορφη                       ψέμα

αγάπη                         σβήνω

αρχή                           άσχημη

αλήθεια                       μαύρο

ανάβω                        πικρό

ανοίγω                        τέλος

άσπρο                        κλείνω   
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3) Χρωματίζω γαλάζια  τα συννεφάκια που έχουν συνώνυμες λέξεις  και

κίτρινα αυτά που έχουν αντίθετες.
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επάγγελμα - εργασίαγερός - δυνατός

είσοδος - έξοδοςανηφόρα - κατηφόρα

φρόνιμος - ήσυχοςευγένεια - αγένεια

μικρό - μεγάλοάτακτος - ζωηρός

αρχίζω - τελειώνω



ΑΝΤΙΘΕΤΕΣ ΛΕΞΕΙΣ (συνέχεια)

Άσκηση: 

Φτιάξτε τις αντίθετες λέξεις:

α + δυνατός αδύνατος

α + γνωστός

α + βραστός

α+ α + βέβαιος

α + κακός

α + πιστός

αν + υπάκουος ανυπάκουος

αν + ηθικός

αν+ αν+ ήσυχος

αν + άξιος

αν + ισχυρός
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Κάποιες φορές, για να πούμε
την αντίθετη λέξη βάζουμε
μπροστά το – α ή το -αν

Π.χ. α + γνωστός = άγνωστος

        αν + ήσυχος = ανήσυχος



Άσκηση: 

Φτιάξτε τις αντίθετες λέξεις:

ξε

+

ξε+ βάφω ξεβάφω ξε+ ξε+ μαθαίνω

ξε

+

ξε+ στρώνω ξε+ ξε+ βουλώνω

ξε

+

ξε+ διψάω ξε+ ξε+ σκεπάζω

ξε

+

ξε+ βιδώνω ξε+ ξε+ γράφω
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Κάποιες  φορές  πάλι  βάζουμε
μπροστά από τη λέξη το -ξε, 

για να δείξουμε το αντίθετο,

π.χ. κουράζομαι - ξεκουράζομαι


